
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 19. december 2019 stillet følgende spørgsmål nr. 

18 (aktstykke 70) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Troels Lund Poulsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 18:  

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor der kun henvises til produktionstab i forbindelse 

med udflytningen i aktstykket, når beregningen i svaret på spørgsmål 8 viser, at ikke 

mindre end 15,4 mio. kr. af de øgede udgifter i 2019 udgøres af stigning i antallet af 

klagesager?” 

 

Svar: 

Som det anføres i svaret på spm. 8, kan beregningen på omkostningerne forbundet 

med den ventede stigning i antallet af klagesager ikke foretages præcist.  

 

Modelberegningen på de 15,4 mio. kr. viser alene hvilke omkostninger, der ville være 

forbundet med den ventede stigning i antallet af klagesager på 825 klagesager, hvis 

alle sager indkommet i 2019 blev afviklet i 2019.  

 

Enhedsomkostningerne forbundet med styrelsens sagsbehandling ventes at falde fra 

2019-2021, hvorfor omkostningerne forbundet med afvikling af tilvæksten i antallet 

af sager vil være faldende, hvis de ekstra sager afvikles i 2020 eller i 2021. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Peter Esgerd Rohde 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 19-12-2019 

Enhed: KOK 

Sagsbeh.: DEPPER 

Sagsnr.: 1911212 

Dok. nr.: 1065938 

 

. / . 

Finansudvalget 2019-20
Aktstk. 70 endeligt svar på § 16 spørgsmål 18 

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

